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§ 52 Information
§ 53 Digital målbild för Alingsås kommun - öppen och smart, remiss
§ 54 Unesco-biosfärsområde i Säveåns dalgång

§ 55 Svar på motion om ett principiellt ställningstagande för ett kulturliv fritt från 
djurplågeri - Anna Hansson (MP)

§ 56 Svar på motion angående gör Alingsås till en friluftskommun - Stefan 
Svensson  (KD) m fl

§ 57 Svar på motion angående införande av strukturerade riskanalyser inom 
dricksvattenförsörjning - Thomas Pettersson (C)

§ 58 Svar på motion om  att Alingsås är en del av Sverige - Boris Petrusson (SD)

§ 59 Svar på motion angående att bygga vackra träbroar för att pryda Alingsås 
och för att minska barriäreffekterna - Anna Hansson (MP)

§ 60 Svar på motion angående handlingsprogram för välfärdens långsiktiga 
finansiering - Joakim Järrebring (S) och Anders Sandberg (S)

§ 61 Svar på motion angående en jämlik skola där alla lyckas - Leif Hansson (S)

§ 62
Svar på motion om att inrätta en intern bytessajt för överblivna kommunala 
möbler och bidra till ett miljömässigt hållbart samhälle – Britt-Marie 
Kuylenstierna (MP)

§ 63 Ny översiktsplan för Alingsås kommun, utställning
§ 64 Utmaning att bedriva korttidsplatser för personer från 40-65 år utifrån SoL
§ 65 Grundläggande granskning 2017
§ 66 Yttrande till VGR om ny zonstruktur för Västtrafik
§ 67 Uppföljning av nämndernas antagna flerårsstrategier 2018-2020
§ 68 Utredning om muddring i Säveån
§ 69 Månadsrapport finanshantering 2018, mars
§ 70 Månadsuppföljning Exploatering 2018, mars
§ 71 Månadsuppföljning mars 2018 kommunstyrelsen

§ 72 Yttrande angående årlig avstämning av Regionalt trafikförsörjningsprogram 
Västra Götaland 2017

§ 73
Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- 
och sjukvård

§ 74 Förslag till uppdragsbeskrivning för politisk samrådsgrupp
§ 75 Samverkansprojekt kring barns och ungas psykiska hälsa
§ 76 Fixartjänst – förändring i ålder hos målgrupp

§ 77 Motion angående vårdhundar inom äldreomsorgen - Agneta Grange 
Petrusson (SD)

§ 78 Motion angående tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för kommunens 
integrationsinsatser - Staffan Albinsson (C)

§ 79 Motion - säkrare kommun, klimathot - Boris Jernskiegg (SD) och Agneta 
Grange Petrusson (SD)

§ 80 Motion - säkrare kommun, terrorhot - Boris Jernskiegg (SD) och Agneta 
Grange Petrusson (SD)

§ 81 Motion - säkrare kommun, kameraövervakning -  Boris Jernskiegg (SD) och 
Agneta Grange Petrusson (SD)

§ 82 Motion om kunskap i ett globaliserat informationssamhälle - Ulf Carmesund 
(S) och Leif Hansson (S)
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§ 52

Information

A/ Ny översiktsplan för Alingsås kommun, beslut om utställning
       -utställningsutlåtande
       -förslag till översiktsplan
       -miljökonsekvensbeskrivning (MKB)

Paragrafen är justerad

5



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-04-25

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 53  2017.676 KS  

Digital målbild för Alingsås kommun - öppen och smart, remiss 

Ärendebeskrivning
 
Kommunfullmäktige antog den 25 november 2015, § 180 e-strategi för Alingsås 
kommun.
I Flerårsstrategi 2018–2020, antagen av kommunfullmäktige den 13 december 2017, 
§ 251 slås fast att Alingsås kommun ska växla upp och ta tillvara på digitaliseringens 
utvecklingsmöjligheter och organisationens vilja att förändra.
 
Alingsås kommun ska ha både strategiskt perspektiv och konkret målbild för vad vi 
vill med digitaliseringen. Den digitala målbilden är kommunfullmäktiges strategiska 
styrdokument.
Alingsås kommun är långt framme på flera områden men har stora utmaningar sett 
till helheten. Den snabba teknikutvecklingen och den ökade efterfrågan på digitala 
tjänster och digitala kontaktytor från kommuninvånare och företagare skapar 
utmaningar. Ur ett övergripande perspektiv måste Alingsås kommun öka sin 
utvecklingstakt i digitaliseringsarbetet.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2018 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:
 
Alingsås kommun måste klokt hantera framtidens demografiska utmaning med fler 
äldre i samhället i kombination med fler barn och unga i skola och barnomsorg. Ökad 
konkurrens om arbetskraft är att vänta, också kopplat till pågående och framtida 
pensionsavgångar. Digitalisering utgör en möjlighet att fortsätta utveckla och behålla 
en god service och samtidigt hantera kostnaderna.
 
De digitala teknologierna har påverkat och fortsätter att påverka samhället på djupet. 
De skapar nya möjligheter för våra medarbetare, kommuninvånare, företagare och 
besökare.
 
Innovation och digital teknik leder till att företag och offentlig sektor får nya vägar att 
mötas, verksamheten blir effektivare, det skapas nya produkter och till och med helt 
nya modeller för verksamhet. Vad vi vet idag kommer det allt det som kan 
digitaliseras att bli digitaliserat.
 
Digitaliseringen är en transformerande kraft som kommer att omforma många idag 
etablerade arbetssätt och ekonomiska modeller inom offentlig och privat sektor.
Tekniken skapar nytta men också leder till förändringar inom arbetslivet där 
digitaliseringen bryter upp gamla mönster och strukturer. Viktigt är att organisationen 
har kunskap och medveten som möjliggör rätt vägval.
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Digitalisering och eförvaltning går i offentlig sektor hand i hand. Eförvaltning innebär 
verksamhetsutveckling som drar nytta av informations- och kommunikationsteknik 
kombinerad med organisatoriska förändringar och nya kompetenser.
Det handlar inte bara om ny teknik utan också en omfattande organisations- och 
kunskapsutveckling hos kommunens medarbetare.
 
Nyttorna med eförvaltning och digitalisering i Alingsås kommuns verksamhet är:
 

 Enklare vardag för privatpersoner och företag
 Smartare och öppnare förvaltning som stödjer innovation och delaktighet
 Högre kvalitet och effektivitet i verksamheten

Utmaningar i samhällsutvecklingen:
Alingsås kommuns mål att skapa en hållbart tillväxt stöds när digitaliseringens 
möjligheter tas till vara i samhällsutvecklingen. Tillväxt i form av mer företagande, nya 
arbetstillfällen och nya bostäder stimuleras av en god infrastruktur.
 
Digital infrastruktur som fiber, wifi och mobil data är lika viktigt som gator, vägar och 
vatten. Inom gata, väg och vatten gör digitaliseringen sitt intåg med begreppet smart 
stad där funktioner kommer att kunna styras och mätas digitalt. Vi behöver omfamna 
dessa möjligheter i utvecklingen av såväl staden som landsbygden.
 
Tanken om den smarta staden påverkar framtida och befintliga samhällsstrukturer för 
trafik och bostäder. Även samhällsbyggnadsprocessen måste bli smart. För att denna 
utveckling ska vara framgångsrik måste ett gemensamt synsätt skapas inom hela 
kommunkoncernen.
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Utmaningar för utbildning:
Skolan fortsätter att utveckla pedagogiken med inslag av digitala verktyg och 
kunskaper. Unga människor har växt upp med tekniken och för dem är det naturligt 
att använda digitala verktyg. Utmaningen ligger i att skapa goda pedagogiska 
metoder och främja elevernas kunskapsutveckling med digitala lösningar. Med hjälp 
av smarta lösningar kan den administrativa bördan minskas för skolans personal och 
förbättra kontakten med hemmet.
 
Utmaningar för omsorg:
När gruppen äldre och äldre-äldre ökar i rask takt skapas utmaningar i 
äldreomsorgen. Ett smartare arbetsätt, både intern och i utbytet med andra aktörer i 
vårdkedjan, kan parera de ökade kostnader för omsorg. Satsningar på digital teknik 
ska göras i takt med behoven och med tillgången till nya smarta lösningar. Med 
digitalisering skapas också nya möjligheter för äldre att öka sina 
påverkansmöjligheter och vara mer delaktiga i sin vårdsituation.
Inom socialtjänsten finns utmaningar i digitaliseringsarbetet. Kommuninvånare har 
ökade förväntningarna att de på ett enkelt sätt via digitala kanaler kan ha kontakt 
med stöd och omsorg. Det är viktigt att adressera det digitala utanförskapet där 
grupper riskerar att bli marginaliserade baserat på funktionsnedsättning, avsaknad av 
infrastruktur eller ålder.
 
Öka den digitala förmågan:
Förmågan att ta rätt beslut om hur vi ska förhålla oss till teknologin framöver är lika 
viktigt som att genomföra de digitaliseringsaktiviteter som vi håller på med idag.
 
Kraven på ledarskapet ökar. För att digitaliseringen och digitaliseringens 
transformerande kraft ska få full effekt så måste insikt och kunskap finnas på 
ledningsnivå. För att lyckas så behöver vi öka den digitala mognaden och 
kunskaperna. Målgruppen för kompetensutvecklingen är i första beslutsfattare - 
förtroendevalda och chefer i organisationen. De mät- och förändringverktyg som SKL 
erbjuder är en resurs.
Kunskap och medvetenhet ska skapas med hjälp av systematiskt 
informationssäkerhetsarbete. Tillit är en förutsättning för digital utveckling därför är 
det viktigt att verksamheten och informationsägare kravställer hur information och 
data ska hanteras med avseende på åtkomst, riktighet och tillgänglighet.

8



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-04-25

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Den öppna och smarta kommunen:
Genom att satsa på digitalisering kan Alingsås kommun utvecklas till den öppna och 
smarta kommunen.
 
Öppet i princip dygnet runt med digitala tjänster. Öppen genom lätt tillgång till 
information och öppna data. Öppen genom goda möjligheter till insyn och delaktighet 
i den demokratiska processen. Öppen med öppnastandards enligt EU:s ramverk EIF 
1.0 och öppen källkod skapar utveckling och hållbarhet över tid.
 
Smart genom att skapa snabbare handläggning och mindre byråkrati i 
beslutsgången. Smart genom att ta bort dubbelarbete. Smart genom att 
digitaliseringen utgår från medborgarens behov i en sammanhållen process som 
överbryggar myndighetsgränser och det faktum att handläggningen kan göras i olika 
delar av kommunen. Människors livshändelser ska vara utgångspunkten för att skapa 
bra digitala tjänster.
 
Handlingsplan:
Handlingsplanen för kommunens digitaliseringsarbete syftar till både skapa struktur 
och förmåga att agera i ett föränderligt område.
 
Handlingsplanen beslutas av kommunstyrelsen. Handlingsplanen medför en 
ekonomisk satsning omfattande drift- som investeringsmedel. Övergripande 
finansiering har säkerställts i flerårsstrategi 2018-2020 för Alingsås kommun. 
Handlingsplanen löper över tre år och ska stämmas av minst årligen eller vid behov.
 
Processägare för planen är kommundirektören och utfallet redovisas årligen till 
kommunstyrelsen.
Förslag till kommunstyrelsen för beslut:
Handlingsplan Digital målbild för Alingsås kommun godkänns.
Förslag till kommunfullmäktige för beslut:
Digital målbild för Alingsås kommun – öppen och smart, antas.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Remisstiden förlängs till och med den 27 juli 2018 för att samtliga nämnder ska hinna 
behandla sina remissvar.
 

Expedieras till 
Remissinstanserna

Paragrafen är justerad
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§ 54  2017.612 KS  

Unesco-biosfärsområde i Säveåns dalgång 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 30 november 2016, § 255 att anta flerårsstrategi 
2017-2019 och i samband med detta fick miljöskyddsnämnden i uppdrag att initiera 
ett gemensamt kommunövergripande arbete för att undersöka möjligheten att ansöka 
om att Säveåns dalgång ska bli ett Unesco-biosfärområde.
Ett biosfärområde är ett modellområde där nya metoder och ny kunskap testas för att 
nå en långsiktigt hållbar samhällsutveckling. Biosärområden tar tillvara på 
landskapets värden som är potentiella tillgångar för lokalbefolkningen och samhället. 
Ett biosfärområde ska uppfylla kriterier så som hög biologisk mångfald som speglar 
olika ekosystem, lokalt engagemang och samverkan, att det finns kunskap och 
erfarenhet samt att området är av tillräcklig storlek.
I Sverige är biosfärområden ett komplement till kultur- och naturreservat, 
nationalparker och andra utpekanden av områden med höga natur- och kulturvärden. 
Beslut om biosfärområde ger i sig inte ett skydd i juridisk mening. Det ger inte heller 
några inskränkningar av eller utökade krav på befintliga skyddade områden.
Miljöskyddsnämnden har undersökt möjligheten och kommit fram till att Säveåns 
naturreservat med dess höga biologiska mångfald bör utgöra kärnan vid bildandet av 
ett Unesco-biosfärområde. Den delen av Säveåns dalgång som utgörs av 
naturreservat ligger inom Lerums kommun. Det är därmed nödvändigt att tillfråga 
Lerums kommun om de är intresserade av att samverka för bildandet av ett Unesco-
biosärområde i Säveåns dalgång. Den 21 september 2017, § 40 beslutade 
miljöskyddsnämnden att lyfta ärendet till kommunstyrelsen med önskan om att den 
ställer en officiell förfrågan till Lerums kommun om en ansökan om att bilda ett 
Unesco-biosfärområde är av intresse.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 april 2018 lämnat följande yttrande:
 
Bildandet av ett biosfärområde är krävande så väl tidsmässigt som ekonomiskt. 
Unesco-biosfärområden initieras vanligtvis på grund av att det finns utmaningar i 
området och bildandet av biosfärområde blir då ett sätt att lösa problematiken. 
Eftersom det inte finns någon uttrycklig problembild för Säveåns dalgång saknas ett 
tydligt syfte och långsiktig ambition med bland annat den forskning och testbädd för 
samhällsutveckling som ska bedrivas i biosfärområdet. Det ska finnas samverkan 
och ett starkt lokalt engagemang för utveckling av naturområdet, vilket idag saknas 
för Säveåns naturreservat.
För att ansöka om, och sedan driva, ett Unesco-biosfärområde krävs inrättande av 
ett biosfärkontor med minst en koordinator. Under kandidatfasen kan koordinatorn 
finansieras med statliga medel från Naturvårdsverket och om ansökan godkänns 
övertas finaniseringen av biosfärkontoret, liksom övriga administrativa kostnader, av 
involverade kommuner och andra intressenter.
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För Alingsås geografiska område är det ur ett ekologiskt perspektiv mer effektivt att 
arbeta med andra miljöstärkande satsningar, så som bildande av kommunala 
naturreservat eller andra lokala åtgärder. Det är också är att föredra ur ekonomisk 
synpunkt.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 

1. Miljöskyddsnämndens uppdrag att utreda bildandet av ett Unesco-biosfärområde i 
Säveåns dalgång är uppfyllt.
 

2. Alingsås kommun beslutar att inte bilda ett Unesco-biosfärområde.

Paragrafen är justerad
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§ 55  2016.521 KS  

Svar på motion om ett principiellt ställningstagande för ett kulturliv fritt 
från djurplågeri - Anna Hansson (MP) 

Ärendebeskrivning
 
Anna Hansson (MP) har till kommunfullmäktige den 7 september 2016, § 195 lämnat 
en motion om ett principiellt ställningstagande för ett kulturliv fritt från djurplågeri.
 
Motionären yrkar att:
 
Kommunen skall göra ett principiellt ställningstagande för ett kulturliv fritt från 
djurplågeri
 
Kulturaktiviteter som bedrivs inom Alingsås kommun, eller där kommunen på något 
vis är medarrangör inte skall innehålla moment där ickedomesticerade djur 
används/medverkar
 
Kommunen inte skall medge nyttjande av kommunala fastigheter och mark till aktörer 
som kan misstänkas tillämpa djurplågeri i kultursammanhang
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 november 2016, § 229, att 
remittera motionen till tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden för yttrande.
 
Tekniska nämnden beslutade den 24 januari 2017, § 2, om följande yttrande: 
Tekniska nämndens mandat sträcker sig enbart till yttrande över trafiksituationen vid 
olika evenemang. I övrigt hänvisas till KF:s eventuella framtida beslut om förändrade 
ordningsregler. När det gäller djurhållning i kommunen finns det inget mandat för 
Tekniska nämnden att vara myndighet.
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade den 20 mars 2017, § 24, om följande yttrande:
 
I Djurskyddslagen och Djurskyddsförordningen regleras grundläggande 
bestämmelser om hur djur ska hållas och skötas samt vilka djur som får ingå i en 
cirkusverksamhet. Idag tillåts exempelvis elefanter på cirkus i Sverige. Enligt 
Djurskyddsförordningen har Jordbruksverket rätt att ge ut föreskrifter inom området. 
De som har rätt att kontrollera att lagar, förordningar och föreskrifter följs är 
Jordbruksverket och Länsstyrelserna. Djurskyddsfrågor regleras således i särskild 
lagstiftning och det vore olagligt om Alingsås kommun skulle införa ett generellt 
förbud mot cirkusar eller mot specifika djur på cirkusar. Kommunen är varken 
föreskriftsmyndighet eller kontrollmyndighet i frågan.
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Ett förbud strider också mot ordningslagen där det anges att lokala föreskrifter inte får 
angå förhållanden som är reglerade i lag eller annan författning. I samma lag står det 
också att kommunens befogenhet att utforma lokala ordningsföreskrifter begränsas 
av att föreskrifterna inte får angå annat än ordningen på en offentlig plats.
 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionens yrkanden då det efter utredning inte 
finns något lagstöd i frågan.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 april 2018 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret instämmer med kultur- och fritidsnämndens yttrande.
 
Mot bakgrund av kommunens kompetens samt vad som faller utanför kommunens 
uppgiftsområde föreslås att motionen avslås.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 
Motionen avslås.

Paragrafen är justerad
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§ 56  2016.615 KS  

Svar på motion angående gör Alingsås till en friluftskommun - Stefan 
Svensson  (KD) m fl 

Ärendebeskrivning
 
 
Stefan Svensson (KD), Niklas Hellgren (KD), Kent Percivall (KD) och Ann-Lie 
Tulokas (KD), har till kommunfullmäktige den 28 september 2016, § 220 lämnat en 
motion om att göra Alingsås till en friluftskommun.
 
Motionärerna refererar i sin skrivelse till Naturvårdsverkets årliga undersökning av 
kommunernas friluftsarbete, där Alingsås placerade sig på plats 223 av landets 290 
kommuner. Friluftsundersökningen bedömer bland annat parametarar så som om 
kommunen har en politiskt antagen friluftsplan eller policy, om det finns en 
översiktsplan med ett särskilt avsnitt om friluftsliv, om resurser tillsätts för skötsel och 
genomförande samt om naturturism är en strategisk fråga.
 
Motionärerna anser att Alingsås kommun är rikligt tillgodosedd med sjöar, skogsmark 
och kulturhistoriskt intressanta miljöer för att kunna bli en friluftskommun av rang. 
Detta skulle samtidigt stärka kommunen som besöksdestination. Motionärerna menar 
vidare att frågan kräver ett helhetsgrepp och ett strategiskt arbete där kommunens 
föreningsliv involveras.
 
Motionärerna yrkar att:
en friluftsplan eller motsvarande upprättas som ska vara vägledande i arbetet med att 
utveckla Alingsås kommun till en friluftskommun
föreningslivet involveras i arbetet med att förbättra friluftslivet
 
Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 oktober 2016, § 212 att remittera 
frågan till kultur- och fritidsnämnden och tekniska nämnden för beredning.
 
Kultur och fritidsnämnden beslutade den 20 februari 2017, § 11 att tillstyrka motionen 
om att arbeta för att Alingsås blir en friluftskommun.
 
Kultur och fritidsnämnden ställer sig bakom motionärernas åsikter om att det finns 
goda förutsättningar till ett rikt friluftsliv i Alingsås kommun och att ett arbete med att 
förbättra kommunens placering i friluftsrankingen ska inledas. Nämnden anser det 
viktigt att en kommunövergripande friluftsplan eller motsvarande upprättas samt att 
föreningslivet och andra organisationer involveras i arbetet med att förbättra 
friluftsutbudet i Alingsås kommun.
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Kultur- och fritidsnämnden ser en koppling mellan det centrala folkhälsoarbetet i 
kommunen och en satsning på att göra Alingsås till en friluftskommun. Nämnden 
anser också att arbetet med friluftsfrågorna måste ske över en längre tidsperiod och 
att det ställs ekonomiska resurser till förfogande för att säkerställa arbetet.
Tekniska nämnden beslutade den 26 september 2017, § 40 att tillstyrka motionen om 
att arbeta för att Alingsås blir en friluftskommun.
Tekniska nämnden delar motionärernas åsikter om att Alingsås kommun har stor och 
i många fall outnyttjad potential att kunna utvecklas till en attraktiv och välbesökt 
friluftskommun. Nämnden instämmer med motionärerna att upprättandet av en 
kommunövergripande friluftsplan är ett första steg i arbetet med att förbättra 
kommunens placering i friluftsrankingen och att det är viktigt att föreningslivet 
involveras i arbetet. Tekniska nämnden anser att friluftsfrågorna är viktiga och ställer 
sig positiva till att medverka till att en friluftsplan upprättas om personella och 
ekonomiska resurser ställs till förvaltningens förfogande för detta.
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Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 april 2018 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:
 
Förslaget ligger väl i linje med kommunens ambitioner i bland annat Alingsås 
kommuns flerårsstrategi 2018-2020 och i den nya översiktsplanen som förväntas 
antas under hösten. I översiktsplanen lyfts vikten av att tillgängliggöra naturområden 
för alla invånare. Ur ett socialt perspektiv är närhet och tillgänglighet till natur- och 
grönområden viktigt ur flera aspekter. Det kan uppmuntra till fysisk aktivitet liksom att 
det är viktigt för återhämtning, vila och rekreation. Naturen kan också fungera som ett 
offentligt socialt rum dit invånare och besökare har tillgång utan krav på kommersiell 
konsumtion, vilket är viktigt ur ett jämlikhetsperspektiv.
I både Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 och i översiktsplanen är det 
tydligt prioriterat med fortsatt utbyggnad av gång- och cykelbanor. Genom väl 
utbyggda gång- och cykelbanenät och god kollektivtrafik i hela kommunen 
tillgängliggörs friluftsområden för många människor, oavsett tillgång till bil eller inte.
Genom att ta fram en friluftsplan kan kommunens arbete med friluftsfrågor få en 
tydlig riktning och konkretisering. Samverkan mellan olika kommunala förvaltningar är 
en viktig förutsättning för planens framtagande. Det är också viktigt att lokala 
organisationer och föreningsliv involveras i framtagandet av planen.
Båda nämnderna är i behov av resurser utöver ordinarie budget för att ta fram en 
friluftsplan. Kommunledningskontoret gör bedömningen att ställningstagande kring 
finansiering bör ske i samband med flerårsstrategiberedningen.
Förslag till beslut i kommunfullmäktige:
Motionen besvaras.
 
Yrkande
 
Joakim Järrebring (S) yrkar att motionen återremitteras för ytterligare beredning.
 

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
 
Motionen återremitteras för ytterligare beredning.
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§ 57  2016.813 KS  

Svar på motion angående införande av strukturerade riskanalyser inom 
dricksvattenförsörjning - Thomas Pettersson (C) 

Ärendebeskrivning
 
Thomas Pettersson (C) lämnade till kommunfullmäktige den 14 december 2016, § 
286 en motion om att införa strukturerade riskanalyser inom dricksvattenförsörjning. 
Motionären föreslår att:
 
Alingsås kommun implementerar WHO:s Water Safety Plans för att bättre förebygga 
hälsorisker för vattenburna sjukdomsutbrott i dricksvattenförsörjningen, nu och i 
framtiden.
 
Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 22 februari 2017, § 22, att 
remittera ärendet till miljöskyddsnämnden och tekniska nämnden för yttrande.
 
Tekniska nämnden lämnade remissvar den 16 maj 2017, § 18. Nämnden ställer sig 
positiv till alla typer av arbetssätt som kan undanröja risker som påverkar den 
kommunala drickskvaliteten. Nämnden gör bedömningen att en implementering av 
riskanalys enligt WHO:s Water Safety Plans, utöver vad som krävs enligt svensk 
lagstiftning och branschriktlinjer, inte är aktuellt i dagsläget. För närvarande är det 
svårt att finna riktlinjer för hur Water Safety Plans ska genomföras. Nämnden är 
däremot positiv till att vid en redovisning av resultat från projekt utomlands kan man i 
ett senare skede bedöma om Alingsås kommun ska tillämpa arbetssättet. Utöver 
lagkravet genomför kommunen även analyser på ledningsnätet, vilket ger kommunen 
förutsättning att utföra riskanalyser med god kvalitet.
 
Miljöskyddsnämnden lämnade remissvar den 24 augusti, § 35. I remissvaret anges 
att tekniska nämnden utför regelbunden provtagning av råvattnet. Tekniska nämnden 
arbetar regelbundet med faroanalys och kritiska synpunkter (HACCP, Hazard 
Analysis and Critical Control Point), som är ett vedertaget sätt att arbeta inom 
livsmedelsbranschen. HACCP omfattar kedjan från råvattenintag till leverans vid 
fastighetsgräns. Miljöskyddsnämnden anger att tekniska nämnden har 
vattenskyddsområden samt rutiner för att hindra sabotage och skadegörelse. 
Miljöskyddskontoret bedömer att HACCP kommer få större betydelse i framtiden efter 
en ändring i EU:s dricksvattensdirektiv. Denna ändring ska införlivas i svenska 
dricksvattensföreskrifter.
 
Nämnden beskriver att den vid sina kontroller inte konstaterat brister i tekniska 
nämndens förebyggande riskarbete. Av denna anledning förordas därför att 
kommunen inte implementerar riskanalyser enligt WHO:s Water Safety Plans.
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Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 6 april 2018 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret uppfattar att tillfrågade nämnder anser att dagens arbete 
med riskfrågor anknutet till dricksvattenförsörjning är tillfredsställande. 
Kommunledningskontoret instämmer med berörda nämnder att frågan om 
dricksvattenförsörjning är viktig och att denna behöver vara säkerställd.
 
Med stöd i nämndernas svar bedömer kommunledningskontoret att motionen bör 
avslås.
 

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 
Motionen avslås.
 

Paragrafen är justerad
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§ 58  2017.070 KS  

Svar på motion om  att Alingsås är en del av Sverige - Boris Petrusson 
(SD) 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 januari 
2017,
§ 45 en motion om att Alingsås är en del av Sverige.
Motionären yrkade:
Att kommunen identifierar och sammanställer de områden där man använder 
utländska språk istället för svenska.
Att kommunen översätter utländskt språkbruk till svenska.
Att svenska skall vara det språk som används så långt det är möjligt i kommunens 
förvaltning och gestaltning.
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 22 februari 
2017 § 23 att lämna ärendet till kommunledningskontoret för beredning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 april 2018 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tagit del av motionen och gör följande bedömning. 
Motionen hänvisar till ett par inarbetade begrepp i den kommunala organisationen. 
Lights in Alingsås, Capital of Fika samt Alingsås Business center är samtliga 
inarbetade namn. Lights in Alingsås samt Capital of Fika har även en tydlig 
internationell koppling. 
I beslutad flerårsstrategi 2018-2020 gavs samtliga nämnder i uppdrag att reducera 
administrationen. Med bakgrund i detta gör kommunledningskontoret bedömningen 
att motionen bör avslås.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 
Motionen avslås.

Paragrafen är justerad
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§ 59  2017.286 KS  

Svar på motion angående att bygga vackra träbroar för att pryda 
Alingsås och för att minska barriäreffekterna - Anna Hansson (MP) 

Ärendebeskrivning
Anna Hansson (MP) har till kommunfullmäktige den 29 mars 2017, § 93 lämnat en 
motion om att bygga vackra träbroar för att minska barriäreffekterna av E20 och 
tågbanan.
 
Motionären yrkar följande:
 
Det utreds var eventuella träbroar skulle kunna placeras för minskade barriäreffekter 
och bekvämare färdväg för GC-trafik.
Ungefärliga kostnadsberäkningar tas fram för dessa förslag.
Analyser görs hur trafiksituationen och barriäreffekter skulle förändras om förslagen 
genomförs.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 26 april 2017, § 70, att remittera 
ärendet till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande.
 
Samhällsbyggnadskontoret har i tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2017 
framfört sitt yttrande.
 
Samhällsbyggnadskontoret anser att motionärens förslag är en mycket spännande 
tanke. I planprogram för E20/Lyckan finns ett alternativ med broar över E20. Detta 
alternativ kan således beaktas i samband med de diskussioner som såvitt får förstås 
nu pågår mellan Kommunledningskontoret/Kommunstyrelsen och Trafikverket i syfte 
att öka trafiksäkerheten vid och passage för cyklister och gångtrafikanter över E20 
vid framförallt Sveaplan.
Samhällsbyggnadskontoret saknar kompetens för att genomföra de utredningar som 
behöver göras i ärendet, vilket innebär att konsulter och experter behöver anlitas. 
Samhällsbyggnadskontoret saknar också helt finansiering för den här typen av 
utredningsuppdrag.
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 20 november 2017, § 150, att anta 
förvaltningens yttrande som sitt eget och överlämna det till kommunstyrelsen.
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Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 april 2018 lämnat följande yttrande:
 
Kommunfullmäktige beslutade den 13 december 2017, § 251, att kommunstyrelsen 
fick i uppdrag att ta fram en övergripande strategisk trafikplan för Alingsås. Detta 
kommer innefatta analyser över trafiksituationen. Samhällsbyggnadskontoret framför 
i sitt yttrande att de inte har finansiering för att kunna genomföra den här typen av 
utredningsuppdrag. Kommunledningskontoret anser att det är klokt att avvakta den 
kommande trafikplanen innan eventuella kostnadsberäkningar och ytterligare 
analyser om trafiksituationen och barriäreffekter utreds.
Med bakgrund av att samhällsbyggnadskontoret inte har någon finansiering för att 
genomföra den här typen av utredningsuppdrag samt att kommunstyrelsen har fått i 
uppdrag att ta fram en strategisk trafikplan anser kommunledningskontoret att 
motionen ska avslås.
Yrkande
 
Joakim Järrebring (S) yrkar att motionen återremitteras för ytterligare beredning.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
 
Motionen återremitteras för ytterligare handläggning.
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§ 60  2017.336 KS  

Svar på motion angående handlingsprogram för välfärdens långsiktiga 
finansiering - Joakim Järrebring (S) och Anders Sandberg (S) 

Ärendebeskrivning
Joakim Järrebring (S), Anders Sandberg (S) och Josefin Werner Alm (S) har till 
kommunfullmäktige den 26 april 2017, § 119 lämnat en motion om handlingsprogram 
för välfärdens långsiktiga finansiering.
 
Motionärerna föreslår att:
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en samlad rapport som genom jämförelser 
med liknande kommuner beskriver Alingsås ekonomiska situation de senaste 5 åren 
utifrån relevanta nyckeltal, så som bland annat skattesats, standardkostnader, 
soliditet m m.
 
Kommunstyrelsen får vidare i uppdrag att utifrån rapportens slutsatser ta fram ett 
handlingsprogram med en långsiktig kostnadsprognos och förslag på åtgärder för att 
trygga välfärdens långsiktiga finansiering.
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 17 maj 2017, § 86, att ärendet 
remitteras till kommunledningskontoret för beredning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2018 lämnat följande yttrande

Kommunledningskontoret anser, i likhet med motionärerna, att kommunsektorn står 
inför stora utmaningar på grund av det växande behovet av skola, vård och omsorg. 
Bland annat SKL indikerar ett betydande gap mellan kommunsektorns tillgängliga 
resurser vid oförändrad skattenivå och kommunsektorns prognostiserade kostnader.
Kommunfullmäktige beslutade den 14 juni 2017, § 142, om den politiska 
handlingsplanen Effekt som innehåller tio punkter med syfte att stärka ledning och 
styrning samt komma tillrätta med kommunens strukturella underskott. 
Årsredovisning 2017 för Alingsås kommun, som antogs av kommunfullmäktige den 
28 mars 2018, § 54, visar att Alingsås kommun nu har lyckats vända den negativa 
trenden och redovisade ett strukturellt överskott på ungefär 25 miljoner kronor.
Detta till trots anser kommunledningskontoret att motionen ska beviljas för att 
fortsätta det påbörjade arbetet med stärkt ekonomistyrning.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
Motionen bifalls.

Paragrafen är justerad
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§ 61  2017.399 KS  

Svar på motion angående en jämlik skola där alla lyckas - Leif Hansson 
(S) 

Ärendebeskrivning
 
Leif Hansson (S) och Karin Johansson (S) lämnade till kommunfullmäktige den 31 
maj 2017,
§ 134 en motion om ”En jämlik skola där alla lyckas” till kommunfullmäktige. I 
motionen föreslås följande:
 
Barn- och ungdomsnämnden och utbildningsnämnden får i uppdrag att i samråd med 
kommunstyrelsen ta fram en rapport med analyser kring orsakerna bakom de 
ojämlika resultaten i skolan.
Barn- och ungdomsnämnden och Utbildningsnämnden får i uppdrag att i samråd med 
kommunstyrelsen ta fram ett förslag på åtgärdsprogram för en jämlik skola där alla 
lyckas.
 
Kommunfullmäktige behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 31 maj 2017, § 
134 och beslutade att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning.
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 14 juni 2017 § 
114 att remittera motionen till barn- och ungdomsnämnden samt utbildningsnämnden 
för yttrande.
Utbildningsnämnden behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 18 oktober 2017, 
§ 67.
Barn- och ungdomsnämnden behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 24 
oktober 2017, § 100.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 april 2018 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:
 
Kommunledningskontoret har som en del i beredningen tagit del av remissvar från 
utbildningsnämnden samt barn- och ungdomsnämnden.
 
Utbildningsnämnden anser att motionens intentioner är lovvärda och att de områden 
som lyfts av motionärerna är väl kända. Nämnden arbetar kontinuerligt med att skapa 
förutsättningar för en skola där alla lyckas utifrån sitt grunduppdrag. Nämnden anser 
att efterfrågad analys redan finns och att nämnden har en god bild av orsakerna till 
resultaten i skolan. De delar i motionen som rör resurstilldelning anser nämnden bör 
hanteras i kommande flerårsstrategiberedningar. Nämnden föreslår med bakgrund i 
ovanstående att motionen bör avslås.
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Barn- och ungdomsnämnden anser att motionens intentioner är lovvärda och att de 
områden som lyfts av motionärerna är väl kända. Även barn- och ungdomsnämnden 
är av uppfattningen att de har en god bild av orsakerna till resultaten i skolan samt att 
frågor med bäring på resursfördelning bör hanteras i samband med 
flerårsstrategiberedningen.
 
Kommunledningskontoret anser att frågan som lyfts i motionen är viktig. Berörda 
nämnder uppger dock att de redan i dagsläget har god kunskap till orsakerna bakom 
de ojämlika resultaten i skolan.
 
Avseende förslaget i motionen om att ta fram förslag till åtgärdsprogram delar 
kommunledningskontoret de tillfrågade nämndernas bedömning. Eventuella åtgärder 
samt resursfördelning bör behandlas i samband med flerårsstrategiberedningen.
 
Kommunledningskontoret gör därmed bedömningen att motionen bör avslås.
 
Yrkande

Joakim Järrebring (S) yrkar bifall till motionen.

Anna Hansson (MP) yrkar bifall till Joakim Järrebrings ändringsyrkande.
 

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 
Motionen bifalls.
 

Paragrafen är justerad
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§ 62  2017.670 KS  

Svar på motion om att inrätta en intern bytessajt för överblivna 
kommunala möbler och bidra till ett miljömässigt hållbart samhälle – 
Britt-Marie Kuylenstierna (MP) 

Ärendebeskrivning
 
Britt-Marie Kuylenstierna (MP) lämnade till kommunfullmäktige den 25 oktober 2017, 
§ 223 en motion om att kommunen ska inrätta en intern bytessajt för överblivna 
kommunala möbler och bidra till ett miljömässigt hållbart samhälle.
Motionären menar att det ska vara enkelt att återanvända möbler och andra 
inventarier från kommunens verksamheter istället för att slänga när de inte längre är 
ändamålsenliga. En internkommunal bytessajt där man kan annonsera ut möbler och 
annan utrustning som inte längre behövs och där man också kan annonsera efter 
möbler man behöver i en verksamhet, kan vara ett sätt att underlätta detta. Systemet 
kräver ingen förvaringslokal och transport ordnas/bekostas av mottagaren.
Systemet har använts med framgång i Västra Götalandsregionen i några år och har 
där bidragit till att minska kostnaderna för möbler och annan utrustning.
Ursprungligen var det Göteborgs Stad som tog fram ett it-system för att bättre kunna 
tillvarata kommunens överblivna möbler. Enligt uppgift lär de vara beredda att dela 
med sig av källkoden, som man vill ska vara öppen för andra som vill bygga en egen 
bytessajt.
Motionären yrkar att Alingsås kommun skall inrätta en bytessajt för överblivna 
inventarier inom den egna verksamheten.
Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2017-11-15 § 188 att remittera frågan till 
kommunledningskontoret för beredning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 april 2018 lämnat följande yttrande:
 
På Alingsås kommuns intranät, Kommunportalen, finns funktionen Anslagstavlan. På 
Anslagstavlan kan alla anställda och förtroendevalda annonsera om arbetsrelaterade 
ärenden så som arrangemang eller överblivna möbler. Anslagstavlan kan också 
användas för privata angelägenheter så som försäljning av sportutrustning eller 
stuguthyrning. Anslagstavlan är välanvänd och många har för vana att regelbundet 
gå in på sidan.
Anslagstavlans funktioner ger redan idag möjligheter att annonsera internt om 
överblivna möbler och annan utrustning, likaväl som behovet av dessa, och 
motsvarar därmed motionärens önskemål.
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Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 
Motionen avslås.
 

Paragrafen är justerad

28



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-04-25

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 63  2011.170 KS  

Ny översiktsplan för Alingsås kommun, utställning 

Ärendebeskrivning
Enligt plan- och bygglagen ska alla kommuner ha en aktuell översiktsplan (ÖP) för 
dess mark- och vattenanvändning. Nu gällande översiktsplan för Alingsås kommun 
antogs 1998 och är i många avseenden inaktuell. Med anledning av detta beslutade 
kommunfullmäktige den 15 juni 2011 att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
ta fram ett nytt förslag till översiktsplan för Alingsås kommun.
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 24 september 2013 att låta översiktsplanen 
gå ut på samråd. Efter samrådsskedet ändrade ÖP format, från traditionellt 
bokformat, till digitalt format. Förslag till ny översiktsplan för Alingsås var efter 
bearbetning av samrådsutlåtanden och omvandling till digitalt format, ute på 
utställning under tiden 7 februari – 5 april 2017. Under denna period genomfördes tre 
”Öppet hus”, ett i norra kommundelen, ett i södra kommundelen och ett i staden, för 
utbyte av information och synpunkter. Drygt 40 yttranden med synpunkter inkom 
under utställningstiden från myndigheter, nämnder, politiska partier, föreningar och 
kommunmedlemmar. Inkomna yttranden sammanställdes till ett utställningsutlåtande. 
De synpunkter som inkom låg till grund för revideringar i planförslaget. 
Efter utställningsskedet beslutade samhällsbyggnadsnämnden 2017-05-15, § 65, att 
godkänna ny översiktsplan för antagande i kommunfullmäktige. Ärendet 
återremitterades därefter av kommunstyrelsen 2017-05-29, § 97, med anledning av 
att hänsyn ej tagits till beslutad Flerårsstrategi 2017-2019 med tillhörande 
Tillväxtprogram samt att kommunstyrelsens yttrande ej tagits i beaktande i förslaget.
 
Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2018 lämna följande yttrande:
 
Samhällsbyggnadskontoret har reviderat översiktsplanen i enlighet med 
kommunstyrelsens yttrande som framförts i en 9-punktslista (KS 2017-04-03, § 64), 
samt enligt ny Flerårsstrategi 2018-2020 med tillhörande Tillväxtprogram 2018-2027:

1. Översiktsplanens innehåll behöver synkroniseras och samordnas tydligare till 
Tillväxtprogram 2017-2026.

2. Översiktsplanen behöver utförligare beskrivningar av kommunens avsikt med 
användningen av skogsområden, utöver tätortsnära skogs- och grönområden.

3. Ekonomiska konsekvenser av översiktsplanen behöver revideras och redovisas 
tydligare.

4. Tillgänglighetsaspekter behöver framgå tydligare i översiktsplanen.
5. Översiktsplanens koppling till mänskliga rättighetsfrågor behöver förtydligas.
6. Målformuleringar i översiktsplanen behöver revideras.
7. Kommunen har begränsade möjligheter att kunna ställa tekniska särkrav på 

byggnation. Målsättningen att energieffektiviteten på byggnation ska vara 25% under 
Boverkets byggregler blir svår att genomföra.

8. En positiv attityd till prövning av förhandsbesked är bra, men behöver nyanseras.
9. Listan med styrdokument på sida 18-19 behöver uppdateras.
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Nedan redovisas hur samhällbyggnadskontoret har tillgodosett kommunstyrelsens 
återremiss:

1. Synkronisering och samordning med Tillväxtprogrammet 2018-2027 framkommer i 
översiktsplanen bland annat genom att Bolltorp får ändrad beteckning, från 
”Utredningsområde jordbruksmark”, till ”Utbyggnad huvudsakligen bostäder”/ 
”Tätortsbebyggelse huvudsakligen bostäder”. Förtydliganden görs kring att områden 
bestående av jordbruksmark ska prövas enligt Miljöbalkens 3 kap. 4§ samt Plan- och 
bygglagens 2 kap. 3§. Tomteredsfälten är inte längre utpekat i Tillväxtprogrammet 
2018-2027 och beteckningen ”Utredningsområde jordbruksmark” utgår och ersätts av 
”Utredningsområde”. Projektet Krangatans förlängning framkommer tydligare i text 
och kartlager.

2. Förtydliganden kring hur kommunens skogsmark ska användas har utförts.
3. Ekonomiska konsekvenser redovisas tydligare genom att översiksplanen tydligare 

synkroniserar med Tillväxtprogrammet och dess utpekade 
utvecklingsområden.  Avsnittet ”Hållbar utveckling” har uppdaterats enligt senast 
antagna Tillväxtprogram och argument kring skatteintäkter har strukits enligt 
önskemål.

4. 5,6. Tillgänglighetsaspekter, kopplingar till mänskliga rättighetsfrågor och 
målformuleringar kring Agenda 2030 har utvecklats och förtydligats i flera delar av 
översiktsplanen i samarbete med Kommunledningskontorets tjänstemän.

7. Målet om 25% lägre energieffektivitet än byggnormen stryks.
8. Översiktsplanen har reviderats med en mer nyanserad attityd gällande 
förhandsbesked i berörda avsnitt.
9. Listan med styrdokument har uppdaterats.

Utöver ovan beskrivna revideringar enligt KS återremiss har även översiktsplanens 
text- och kartmaterial uppdaterats i de delar av informationen som behövde 
aktualiseras. Förutom detta har ytterligare ett område vid Bruks udde i Långared 
tydligare pekats ut som landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS), utöver 
Kvarnabo.
 
FÖP Ingared-Hemsjö, FÖP Ödenäs, FÖP Bjärkeorterna är inaktuella och ersätts av 
denna översiktsplan till dessa att en ny fördjupning antas. FÖP Staden Alingsås 
antogs 2008 och är inaktuell framför allt avseende rekommendationer för mark- och 
vattenanvändning och ersätts därför i sin helhet av denna översiktsplan. 
Förutsättningar och utgångspunkter samt planförslag och konsekvenser kvarstår 
dock som ett kunskapsunderlag tills dess att en ny fördjupning antas. Även FÖP 
Stadskärnan och dess tillhörande utformningsprogram kvarstår som 
kunskapsunderlag, då det utgör ett viktigt underlag för bygglovsprövningen.
Översiktsplanens tillhörande Miljökonsekvensbeskrivning har reviderats med hjälp av 
konsult efter översiktsplanens förändringar.

30



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-04-25

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Översiktsplanens digitala format innebär att digitala kartlager samt kommunala och 
regionala styrdokument som hänvisas och länkas till, kan uppdateras löpande. De 
digitala kartlagrena rekommendationer respektive mark- och vattenanvändning 
kommer inte att förändras efter det att översiktsplanen slutgiltigt antagits. Dessa 
kartlager är de som visar på kommunens intentioner avseende mark- och 
vattenanvändning. Övriga digitala kartlager kommer att uppdateras löpande för att de 
förändringar som sker avseende mark- och vattenanvändning tydligt ska framgå.
Enligt plan- och bygglagen 3 kap. 18 § ska planförslaget vid väsentliga ändringar 
ställas ut på nytt med ett nytt utställningsskede innan ett antagande kan ske. Med de 
förändringar som redovisas i utställningsutlåtandet läggs förslaget till översiktsplan 
för Alingsås kommun fram till kommunstyrelsen för beslut om utställning.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:
 
Kommunstyrelsen beslutar om utställning av översiktsplanen och godkänner 
upprättat utställningsutlåtande, upprättade konsekvenser samt förslag till 
översiktsplan med tillhörande kartor, samtliga daterade den 16 april 2018.

Paragrafen är justerad
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§ 64  2017.525 KS  

Utmaning att bedriva korttidsplatser för personer från 40-65 år utifrån 
SoL 

Ärendebeskrivning
Villa Arelid inkom den 25 november 2016 med en utmaning till Alingsås kommun om 
att bedriva korttidsplatser för personer från 40-65 år utifrån SoL. Ansvarig 
handläggare hade tillsammans med tjänstemän från vård- och 
äldreomsorgsförvaltningen och socialförvaltningen ett möte med representant för 
Villa Arelid den 11 januari 2017.
Kommunens handläggning av en utmaning regleras i tillämpningsföreskrifter för 
utmaning i Alingsås kommun, antagna av kommunfullmäktige den 26 november 
2012, § 193. Tillämpningsföreskrifterna fastslår bland annat att alla utmaningar 
handläggs av kommunledningskontoret samt att berörd nämnd ska ge 
kommunstyrelsen underlag för beslut. Kommunstyrelsen beslutar om utmaningar ska 
antas eller avslås.
 
Utmaningsrätt innebär en möjlighet att föra fram synpunkten till kommunen att 
verksamhet som bedrivs av kommunen skulle kunna utföras av annan. En 
grundläggande förutsättning för utmaningen är därför vilken inriktning och omfattning 
nämnden har på den utmanande verksamheten.
 
Ansvarig handläggare överände den 16 januari 2018 en skrivelse till vård- och 
äldreomsorgsnämnden med förfrågan om vård- och äldreomsorgsnämnden bedriver 
verksamhet för korttidsplatser för personer från 40-65 år utifrån SoL.
 
Vård- och äldreomsorgsnämnden beslutade den 9 april 2018, § 27, att föreslå för 
kommunstyrelsen att ej anta utmaningen att bedriva korttidsplatser för personer från 
40-65 år utifrån SoL, då nämnden inte bedriver sådan specifik verksamhet.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 april 2018 lämnat följande yttrande:

Då Alingsås kommun inte bedriver någon verksamhet avseende korttidsplatser för 
personer från 40-65 år utifrån SoL föreslår kommunledningskontoret att utmaningen 
avslås. Det är inte möjligt att bevilja en utmaning av en verksamhet som kommunen 
inte bedriver.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen avslår utmaningen från Villa Arelid.

Paragrafen är justerad
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§ 65  2018.197 KS  

Grundläggande granskning 2017 

Ärendebeskrivning

EY revisionsbyrå har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna genomfört en 
grundläggande granskning av nämnderna i Alingsås kommun, se bilaga ”Rapport – 
grundläggande granskning 2017”. Syftet med granskningen är att ge revisorerna 
underlag för ansvarsprövningen genom att översiktligt granska all verksamhet i 
enlighet med kommunallagen och God redovisningssed. Granskningen omfattar 
samtliga nämnder och har genomförts genom protokollsgranskning, skriftliga frågor 
och nämnddialoger.

Enligt God redovisningssed ska den grundläggande granskningen bland annat ge 
underlag för att bedöma styrelse och nämnders styrning, uppföljning och kontroll 
samt måluppfyllelse. Utifrån kraven i kommunallagen och God sed samt kommunens 
styrmodell har det tagits fram revisionskriterier som styrelse och nämnder ska 
uppfylla för att ha säkerställt ett ändamålsenligt arbetssätt. Rekommendationerna till 
respektive nämnd grundar sig på dessa revisionskriterier.

EY rekommenderar kommunstyrelsen att utarbeta och dokumentera en riskanalys till 
grund för internkontrollarbetet.

EY önskar respektive styrelse och nämnds kommentarer och redovisning av åtgärder 
utifrån granskningens rekommendationer inom 60 dagar.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 april 2018 lämnat följande yttrande:

EY bedömer att kommunstyrelsen i huvudsak har säkerställt en tillräcklig intern 
kontroll. I rapporten görs även bedömningen att kommunstyrelsen övergripande 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll inom ramen för 
sin uppsiktsplikt.

Avseende styrelsens arbete med intern kontroll görs bedömningen att arbetet kan 
utvecklas ytterligare genom att dokumentera den riskanalys som ligger till grund för 
internkontrollplanen. Kommunstyrelsens internkontrollplan är beslutad i samband 
med antagande av flerårsstrategi 2017-2019. Däremot är riskanalys som ligger till 
grund för planen ej dokumenterad.

Kommunledningskontoret kommer i kommande internkontrollplaner även 
dokumentera genomförd riskanalys.
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Kommunledningskontoret har därtill tagit del av EY:s rekommendationer till övriga 
nämnder och kommer verka för att dessa följs upp under året som ett led i 
kommunstyrelsens uppsiktplikt.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets svar som sitt eget.

Paragrafen är justerad
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§ 66  2018.272 KS  

Yttrande till VGR om ny zonstruktur för Västtrafik 

Ärendebeskrivning

Frågan om en ny zonstruktur för kollektivtrafiken har diskuterats i många år och 
under hösten 2017 lades ett förslag fram. I skrivelse från Västra Götalandsregionen 
(VGR) daterad 2017-10-03 gavs de delregionala kollektivtrafikråden (DKR) tillfälle att 
yttra sig över förslag till ny zonstruktur som tagits fram av Västtrafik. Västtrafiks 
rekommendation är att genomföra konceptet Tre zoner, som utgör en stor förenkling, 
men bara ett mindre förändringssteg för kund och därmed låg risk för minskat 
resande.

Vid föregående möte, 2018-02-09 (§32), beslutade DKR att återremittera ärendet för 
fortsatt dialog mellan presidierna för DKR, VGR:s kollektivtrafiknämnd samt 
Göteborgs stad angående stadens ställningstagande till förslag till ny zonstruktur. 
Mötet mellan presidierna genomfördes 2018-02-21. Vid mötet framkom att det råder 
politisk oenighet i frågan. Det råder även politisk oenighet inom GR, främst gällande 
var de geografiska zongränserna bör gå.

Samstämmighet och enighet är bärande delar i GR. Utifrån ovanstående 
bakgrundsteckning väljer GR att avstå från att yttra sig angående VGR:s förslag till 
ny zonstruktur för Västtrafik. Presidiet för det delregionala kollektivtrafikrådet 
behandlade ärendet vid sammanträde 2018-03-08 och föreslog då att 
medlemskommunerna ska uppmanas att skicka egna remissvar till VGR.

Beredningen för Hållbar Utvecklings (BHU) presidium träffas 4 maj och yttranden tas 
helst emot innan dess. Beslut i ärendet ska efter politisk hantering i VGR slutligen 
fattas av Regionfullmäktige i juni 2018.

I december 2017 samlades yttranden in till GR från kommunerna. Alingsås kommun 
tog vid detta tillfälle inget formellt politiskt yttrande, varför det denna gång bedöms 
som lämpligt. Dock gavs från tjänstemannahåll besked om att kompromissförslaget 
(se nedan) var det bästa ur Alingsås synvinkel.

Zonförslaget innebär i korthet att Västra Götalandsregionen delas in i tre zoner. Zon 
A omfattar kommunerna Göteborg, Mölndal, Partille och Öckerö, zon B omfattar 
kommunerna Kungälv, Ale, Lerum, Härryda och Kungsbacka och zon C omfattar 
resterande kommuner i Västra Götalandsregionen.

Under processen har ett kompromissförslag lagts fram, där de kommuner i GR som 
ursprungligen var placerade i zon C flyttas in i zon B (Alingsås, Kungsbacka, Lilla 
Edet, Stenungsund, Tjörn, Öckerö).

36



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-04-25

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Det finns ingen officiell ekonomisk beräkning på konsekvenserna av förslaget då 
detta kommer att vara svårt att sammanställa på förhand eftersom det beror på 
resenärsbeteenden och inte kommer att vara statiskt över tid. Eftersom 
kollektivtrafikens kostnader numera belastar regionens budget så är det för 
kommunerna i första hand en fråga om hur det påverkar resenärerna och i 
förlängningen arbetsmarknaden.
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Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 april 2018 lämnat följande yttrande:

Nedan yttrande har sammanställts av tekniska förvaltningen.

Det är svårt att överblicka konsekvenserna av de förändringar som föreslås då det 
inte har presenterats en djupare analys av effekterna på resande och ekonomi. 
Samtidigt får det anses vara svårt att göra denna analys fullt ut då det finns så 
många olika faktorer som man inte kan förutspå effekterna av. Det blir därför också 
en fråga om att jämföra dagens mindre lyckade system med ett upplägg som 
förenklar för resenärerna på flera sätt. Dock kommer faktorer som effekter på bland 
annat pendelparkeringar, trafikering mm att behöva hanteras.

Ett exempel på hur prisbilden för nya zoner skulle kunna se ut har tagits fram, men 
det finns inte med i det tidigare remissmaterialet. Utifrån detta material så kan det 
konstateras att i det ursprungliga förslaget med Alingsås i zon C så skulle det troligen 
bli dyrare för resenärer jämfört med idag på framför allt sträckan Alingsås – 
Göteborg. I det kompromissförslag som det refereras till ovan så skulle det istället bli 
billigare jämfört med idag.

Den stora fördelen med en ny zonindelning är att det radikalt förenklar för 
resenärerna, och gör kollektivtrafikens zoner mer funktionell och inte som i dagsläget 
fastlagd utifrån administrativa gränser. Främst kommer detta att vara en förbättring 
för de resenärer som inte åker dagligen. Förvaltningen ser dock ett stort problem 
med det urspungliga förslaget där Alingsås inte på ett naturligt sätt sorteras in i GR-
området där Alingsås ingår i den funktionella arbetsmarknaden både organisatoriskt 
och i praktiken.

Det kompromissförslag som lagts fram kommer på ett helt annat sätt stämma 
överens med det funktionella geografiska området som invånarna arbetar, studerar 
och utför merparten av sina resor i. Enligt de preliminära ekonomiska beräkningar 
som visats så kommer det inte heller göra en så stor ekonomisk skillnad för helheten 
med att se GR som en helhet.

Den hypotetiska beräkning som presenterats är svår att utgå ifrån i detta 
ställningstagande, och svårigheten att helt se konsekvenserna av beslutet måste ses 
som förslagets stora svaghet. Dock behövs en förändring och det kommer alltid att 
finnas ett visst mått av oklarheter vid denna typ av stora förändringar. De oklarheter 
som fortfarande finns kommer att behöva belysas och hanteras under en vidare 
process, vilket VGR förutsätts göra i nära samverkan med kommunerna.
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Förvaltningen anser att kompromissförslaget med att hela GR (exklusive fyra 
kommuner i zon A) utgör zon B blir det bästa för kunden och för arbetsmarknaden i 
sin helhet.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt eget och 
översänder det till VGR.

Paragrafen är justerad
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§ 67  2018.230 KS  

Uppföljning av nämndernas antagna flerårsstrategier 2018-2020 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutar årligen om kommunens flerårsstrategi där årets budget 
anges tillsammans med kommunens prioriterade mål med tillhörande indikatorer och 
riktade uppdrag till nämnderna. Med utgångspunkt i kommunens flerårsstrategi antar 
därefter respektive nämnd en egen flerårsstrategi utifrån beslutade anvisningar.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2018 lämnat följande yttrande:
Nämnderna har antagit flerårsstrategier som i hög grad är tillfredsställande och 
överensstämmer med fullmäktiges flerårsstrategi, tillämpningsanvisningar och 
Alingsås kommuns styrmodell. Det förekommer dock vissa avvikelser som 
kommunledningskontoret har kommenterat i bilaga till denna skrivelse. 
Kommunledningskontoret har uttryckt dessa kommentarer i form av 
rekommendationer till nämnderna. Rekommendationerna utgår ifrån fullmäktiges 
beslutade flerårsstrategi samt beslutade tillämpningsanvisningar och syftar till att 
skapa följsamhet mot dessa.
Kommunledningskontoret gör bedömningen att uppmärksammade avvikelser bör 
delges nämnderna, samt att kommunstyrelsen inom ramen för uppsiktsplikten bör 
följa upp att avvikelserna följs upp löpande under året.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

1. Kommunledningskontorets återrapportering godkänns.
2. Framförda avvikelser följs upp under året inom ramen för kommunstyrelsens 

uppsiktsplikt.

Paragrafen är justerad
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§ 68  2017.754 KS  

Utredning om muddring i Säveån 

Ärendebeskrivning

Tekniska nämnden beslutade vid sitt sammanträde den 21 november 2017, § 52 att 
av kommunstyrelsen äska medel för utredning/ansökan för muddring av Säveån. 
Kostnaden för utredningar och ansökningsförfarande beräknas till ca 500 tkr.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 april 2018 lämnat följande yttrande:

Tekniska nämndens ansökan avser medel för utredning kring muddring i Säveån 
samt ansökningsförfarande till Länsstyrelsen. Nämnden kommer behöva återkomma 
i ett senare skede kring medel för genomförande av muddringen. Muddring av 
Säveån har skett tidigare och har bland annat gjorts för att möjliggöra för den ångbåt 
som under sommarhalvåret trafikerar Säveån och Mjörn.

Tekniska nämndens ansökan om medel för utredning och ansökningsförfarande var 
inte en del av nämndens underlag till flerårsstrategiberedningen inför 2018-2020 utan 
inkom i ett senare skede.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att föreslagen åtgärd skulle kunna 
ianspråktagas ur reserverade medel för kommunstyrelsens reserv år 2018. Tekniska 
nämnden kommer behöva återkomma med en ansökan om medel för den faktiska 
muddringen när så blir aktuellt.

Eftersom medel föreslås nyttjas ur kommunstyrelsens reserv år 2018 kan ärendet 
slutligt behandlas av kommunstyrelsen. I de fall ansökningar rör en utökning av 
kommunbidrag, alternativt en omfördelning av kommunbidrag mellan nämnder är 
detta en fråga för kommunfullmäktige.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Medel om maximalt 500 tkr ianspråktas ur kommunstyrelsens reserv år 2018 för att 
möjliggöra utredning samt ansökningsförfarande inför kommande muddring av 
Säveån.

Paragrafen är justerad
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§ 69  2018.131 KS  

Månadsrapport finanshantering 2018, mars 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen antog den 13 november 2017, § 193, tillämpningsanvisningar till 
Finansriktlinjer för Alingsås kommunkoncern. Tillämpningsanvisningarna fastställer 
att det ska lämnas månadsrapportering, vilken ska innehålla basfakta för upp- och 
utlåning, likviditetshantering samt placeringar som visar att finansverksamheten 
bedrivs inom de ramar för risktagande som är specificerade i Finansriktlinjer för 
Alingsås kommunkoncern.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 5 april 2018 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har sammanställt en månadsrapport för mars månad som 
innehåller en sammanställning över beviljade limiter och nuvarande saldo för de 
kommunala bolagen. Kommunens finansiella rådgivare har sammanställt två 
rapporter, en för skuldhanteringen och en för överskottslikviditetsportföljen.

Kommunens skuldhantering ligger inom de limiter som stipuleras i Finansriktlinjer för 
Alingsås kommunkoncern. Innehaven i överskottslikviditetsportföljen ligger inom de 
limiter som stipuleras i Finansriktlinjer för Alingsås kommunkoncern.

Beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut: 

Månadsrapport finanshantering, mars godkänns.

Paragrafen är justerad
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§ 70  2018.276 KS  

Månadsuppföljning Exploatering 2018, mars 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen avlämnar varje månad en uppföljning av det ekonomiska läget 
inom exploateringsverksamheten. Vidare lämnas en prognos för resterande del av 
året.

Marsuppföljningen är den första uppföljningen 2018.

Exploateringsverksamheten ligger organisatoriskt placerad under kommunstyrelsen 
men utgör inte en del av den ordinarie driftredovisningen. 
Exploateringsverksamheten särredovisas därav ekonomiskt i samband med 
uppföljningar och bokslut.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 april 2018 lämnat följande yttrande:

Exploateringsverksamheten redovisar under årets tre första månader ett negativt 
resultat om -585 tkr i förhållande till budget. Det negativa resultatet förklaras utav att 
budgeterad intäkt från försäljning utav tomter ännu ej realiserats. Intäkten förväntas 
realiseras under året varvid ingen avvikelse väntas under posten verksamhetens 
intäkter.

Kvartalets utfall indikerar i övrigt god budgetföljsamhet och väntas i stort följa fastlagd 
budget. Mindre avvikelser är att vänta under posten personalkostnader, köp av 
tjänster och övriga kostnader.

Prognosen per helår väntas bli i nivå med budget.

Beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Månadsuppföljning Exploateringsverksamheten mars, godkänns.
 

Paragrafen är justerad
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§ 71  2018.275 KS  

Månadsuppföljning mars 2018 kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen avlämnar varje månad en uppföljning av det ekonomiska läget 
inom kommunstyrelsens verksamheter. Vidare lämnas en prognos för resterande del 
av året.

Kommunstyrelsens marsuppföljning är den första uppföljningen 2018.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 april 2018 lämnat följande yttrande:

Kommunstyrelsens verksamhet visar under årets tre första månader upp ett positivt 
resultat i förhållande till budget om + 6 269 tkr. Överskottet är väntat och följer de 
periodkurvor som är tänkta att under året prägla kommunstyrelsens verksamhet. 
Flertalet projekt slutförs och uppbär kostnader under senare delen av budgetåret.

Kommunstyrelsens verksamhet visar under årets tre första månader

Jämfört med tidigare år förbrukas en mindre del av budgeten kvartal ett. Den främsta 
förklaringen till skillnaden är att kommunstyrelsen först i slutet på mars beslutade om 
kommunledningskontorets budget. Det har inneburit stor budgetåterhållsamhet bland 
kontorets enheter och att diverse insatser och satsningar har lagts fram i tiden.

Kvartalets utfall indikerar ett överskott på posten personalkostnader vilket förklaras 
av vakanata tjänster. En del vakanta tjänster behöver kortsiktigt ersättas externt för 
att bibehålla kommunledningskontorets leverans och måluppfyllelse vilket ökar 
kostnaderna under köp av tjänster.

Posten personalkostnader kommer med stor sannolikhet att visa på ett överskott 
vilket indikerar att det fortsatt finns utrymme att öka kommunledningskontorets 
arbetskraft. Ökade kostnader väntas under köp av tjänster vilket främst förklaras av 
ovan nämnda kortsiktiga lösningar för att hantera personalomsättningen men även 
kostnader för externa utredningar kopplat till arbetsmiljön och juridiska tjänster. 
Under posten övriga kostnader förväntas ett beviljande av bidrag till Stora Mellby 
Sportklubb om 1,5 mnkr belasta budgeten negativt.
 

44



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-04-25

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Kommunstyrelsen erhöll 2018 ett tillfälligt kommunbidrag om 5,2 mnkr i form av 
kommunstyrelsens reserv. Medlen innefattar bland annat kostnader för kommunens 
400 års firande. Medlen har under årets första månader använts sparsamt. I 
prognosen är det medräknat att medlen realiseras fullt ut under 2018.

Den sammanlagda bedömningen är att kommunstyrelsens verksamhet kommer 
bedrivas inom de ramar som fullmäktige har beslutat. Prognos per helår är i nivå med 
budget.

Beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Månadsuppföljning för kommunstyrelsen till och med mars och prognos i nivå med 
ramtilldelning godkänns.

Paragrafen är justerad
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§ 72  2018.282 KS  

Yttrande angående årlig avstämning av Regionalt 
trafikförsörjningsprogram Västra Götaland 2017 

Ärendebeskrivning
Enligt de beslutade samverkansformerna kring kollektivtrafiken i Västra Götaland ska 
Västra Götalandsregionen (VGR) årligen göra en avstämning av arbetet med 
implementeringen av trafikförsörjningsprogrammet. Kommunerna ges då möjlighet att 
via de delregionala kollektivtrafikråden lämna yttranden på arbetet med att utveckla 
kollektivtrafiken.
 
Den årliga avstämningen innehåller följande:

1. Uppföljning av trafikförsörjningsprogrammet för 2017.
2. Kortfattad lägesrapport av utpekade utvecklingsområden i 

trafikförsörjningsprogrammet 2017-2020.
3. Förbättringsförslag för samverkan inom de delregionala kollektivtrafikråden.

Remissen är en avstämning av pågående arbete och det finns inget dokument som 
ska godkännas. VGR framhåller att det ska ses som en möjlighet för kommunerna att 
komma med inspel och synpunkter.
 
VGR önskar svar på följande frågor i Trafikförsörjningsprogrammet:

 Eventuella reflektioner kring måluppföljelsen för 2017
 Har ni några inspel på åtgärder för att nå högre måluppföljelse?
 Har ni några synpunkter och förbättringsförslag gällande arbetet med de prioriterade 

utvecklingsområdena?

VGR önskar också få synpunkter kring samverkan:
 Tycker ni att det delregionala kollektivtrafikrådet får tillräckligt underlag för 

diskussion/dialog?
 Tar det delregionala kollektivtrafikrådet upp rätt punkter/frågor eller saknar ni något?
 Övriga synpunkter/inspel?

 
Synpunkter till GR senast 29 april, som sammanställer kommunernas svar och tar 
beslut om gemensamt yttrande i Delregionalt Kollektivtrafikråd (DKR) 1 juni.
 
I uppföljningen beskrivs att det övergripande målet om att fördubbla 
kollektivtrafikresandet har utvecklats positivt sedan 2014 och att resandet har ökat 
särskilt mycket det senaste året vilket troligen har påverkats av förbättrade 
mätmetoder. Resandet ökar mest i stadstrafik och de prioriterade stråken. Man visar 
också på att utvecklingen i fyra delmål har utvecklats positivt sen 2014. Delmålen är:

1. Ökad tillgänglighet för invånarna i hela Västra Götaland.
2. Attraktiv kollektivtrafik.
3. Alla resenärsgrupper beaktas.
4. Minskad miljöpåverkan från kollektivtrafiken.

46



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-04-25

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 april 2018 lämnat följande yttrande:
Nedan yttrande har sammanställts av tekniska förvaltningen.

På grund av den korta svarstiden så är möjligheten att göra en djupare analys 
begränsad. Det finns dock flera positiva saker som lyfts fram, och det är glädjande att 
måluppfyllelsen utvecklas positivt. Då det är främst långsiktiga och gemensamma 
mål och processer som beskrivs i uppföljningen av trafikförsörjningsprogrammet så 
är det viktigt att över tid vara konsekvent i vad och hur man följer upp målen. När 
man ändrar mätmetod för att exempelvis följa resandeutvecklingen så är det viktigt 
att analysera hur redovisad fakta påverkas av detta.
 
Lägesrapporten av utpekade utvecklingsområden innehåller flera mycket positiva 
saker. Det är främst här som det finns tydliga beröringsområden mellan kommun och 
region, och där det finns möjliga vägar framåt för en framsynt gemensam planering.
 
Under utvecklingsområdet samhällsplanering och kollektivtrafik som ömsesidig 
process vill förvaltningen särskilt lyfta fram punkten se över möjligheterna för 
kommuner och Västtrafik att i samband med ny bebyggelse teckna 
avsiktsförklaringar eller liknande, samt punkten en lättillgänglig sammanställning av 
nyckeltal och grundprinciper för kollektivtrafik som kan användas vid planering av ny 
bebyggelse.
 
Då Alingsås är en expansiv kommun som har flera större utpekade samlade 
utvecklingsområden så finns det goda möjligheter att vid utvecklingen av dessa på ett 
framsynt och genomarbetat sätt redan från start uppmuntra till kollektivtrafikåkande. 
Här behöver man arbeta fram en metodik för hur man tillhandahåller god 
kollektivtrafik i områden innan de är fullt utbyggda så att de nya invånarna kan 
etablera de resmönster som eftersträvas i planeringen.

I den löpande planeringen – både långsiktig och i närtid – så finns det ett stort värde 
för planerare av olika slag på kommunen att ta del av ett tydligt material för vilka 
principer som Västtrafik jobbar efter.
 
Även arbetet med samordning med skolresor utifrån lokala förutsättningar är ett 
utvecklingsområde som Alingsås troligen har stor potential att jobba vidare med 
tillsammans med Västtrafik.
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Utvecklingsområdet pris- och betalsystem samt information – enkelt att resa är också 
centralt för att det ska vara attraktivt att använda sig av kollektivtrafiken. Här är det 
pågående arbetet med ett nytt zonsystem väldigt viktigt, men även de grundläggande 
betalkanalerna behöver fungera på ett enkelt sätt, framför allt för att nå 
sällananvändarna. Just sällananvändarna är troligen en viktig grupp att fokusera på i 
Alingsås då ett arbete pågår med att se över stadstrafiken.
 
För att ytterligare öka måluppfyllelsen så är ett tätare samarbete mellan kommun och 
region på samhälls- och trafikplaneringsområdena viktigt. En kombination av den 
generella kunskap om hur en god kollektivtrafikförsörjning fås som regionen besitter 
och den lokala kunskap som kommunen har är nödvändig för att det ska bli en bra 
slutprodukt.
 
Eftersom flera av de punkter som remissen önskar svar på är riktade till de 
delregionala kollektivtrafikråden specifikt så kommenteras inte dessa i detta yttrande, 
utan lämnas till DKR för gemensamt svar.

Beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt eget och 
översänder det till Kommunalförbundet Göteborgsregionen (GR).

Paragrafen är justerad
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§ 73  2017.798 KS  

Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård 

Ärendebeskrivning
 
Den nya lagen om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård gäller 
från 1 januari 2018. Överenskommelse och riktlinje beskriver en in- och 
utskrivningsprocess
för personer i alla åldrar som efter utskrivning från sluten hälso- och sjukvård behöver 
insatser från kommunal hälso- och sjukvård, socialtjänst och eller öppenvårdens 
hälso- och sjukvård.
 
I den nya processen ska planeringen inför utskrivning påbörjas redan vid inskrivning. 
Landstingsfinansierad öppenvård har tidigt en roll i planeringen, kraven på 
slutenvårdens information till kommunal verksamhet och öppenvård förtydligas, och 
det är stort fokus på samverkan och samordning mellan verksamheterna, för att den 
enskilde
ska kunna skrivas in- och ut i sluten hälso- och sjukvård på ett tryggt och effektivt 
sätt.
 
I den föreslagna överenskommelsen regleras också att 2017 års regler och rutiner för 
kommunernas betalansvar fortsätter att gälla till och med 2018-09-24. Dialog kring 
hur betalansvaret ska regleras efter det pågår, och beslutsunderlag kommer att tas 
fram av koncernkontoret och Göteborgsregionens kommunalförbund VästKom under 
början av 2018.
 
Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 april 2018 lämnat följande yttrande:

Förbundsstyrelsen ställer sig bakom samt rekommenderar medlemskommunerna att 
anta förslag till reglering av betalansvaret mellan Västra Götalands kommuner och 
Västra Götalandsregionen från och med den 1 januari 2018 till och med den 24 
september 2018. 
 
Kommunledningskontoret anser därmed att Alingsås kommun bör ställa sig bakom 
och anta förslaget.
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Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslag till reglering av betalansvaret mellan 
Västra Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen från och mde den 1 
januari 2018 till och med den 24 september 2018.

Paragrafen är justerad
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§ 74  2018.041 KS  

Förslag till uppdragsbeskrivning för politisk samrådsgrupp 

Ärendebeskrivning

Ett förslag till uppdragsbeskrivning har tagits fram för SAMLA:s politiska 
samrådsgrupp.
Detta förslag är en del i uppbyggnaden av den nybildade interimistiska 
vårdsamverkansorganisationen i Alingsås-Lerumområdet, vars målsättning är att bli 
en flexibel och välfungerande samverkansorganisation.
Förslaget antogs av SAMLAs politiska samrådsgrupp den 27 november 2017 och 
översändes då till berörda nämnder och styrelser i kommunerna och regionen för 
fastställande i respektive organisation.
 
Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 april 2018 lämnat följande yttrande:

Närvårdssamverkan är till för individer som har behov av samordnade och samtidiga 
insatser och vårdåtgärder från både kommun och region. Närvårdssamverkan sker 
på såväl politisk- och förvaltningsnivå som på konkret verksamhetsnivå.
Samverkan på ledningsnivå skapar legitimitet och struktur och uppdragsbeskrivingen 
förtydligar vad som förväntas av representanterna. På detta sätt ökar 
förutsättningarna för ett gott samarbete som även på sikt kan utvecklas i positiv 
riktning.

I uppdragsbeskrivningen för den politiska samrådsgruppen tydliggörs att 
närvårdsamverkan har ett patient- och medborgarfokus och att det förebyggande och 
hälsofrämjande arbetet integreras i samverkansfrågorna. Detta ligger i linje med 
Alingsås ambitioner och det innebär att alingsåsarens behov sätts i första rummet.

Beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut: 

Kommunstyrelsen antar uppdragsbeskrivningen för SAMLA:s politiska 
samrådsgrupp.

Paragrafen är justerad
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§ 75  2018.185 KS  

Samverkansprojekt kring barns och ungas psykiska hälsa 

Ärendebeskrivning

SAMLA är en politiskt styrd, nybildad vårdsamverkansorganisation för hälsa och nära 
vård i Alingsås och Lerums kommuner. Närvårdssamverkan är till för invånare som 
har behov av samordnade och samtidiga vårdåtgärder samt insatser från både 
kommun och region.

För att på bästa sätt ge barn, unga och deras familjer fullgott stöd, behövs god 
samverkan och ett aktivt arbete mellan berörda huvudmän. Barnet/den unge och 
dennes familj ska kunna få rätt insats i rätt tid utifrån en helhetssyn på barnets 
situation och behov.

I SIMBA-området har en modell skapts, som bygger på strukturerad teamsamverkan 
mellan primärvård, som har ansvaret för lindrig till måttlig psykisk ohälsa, elevhälsa 
och socialtjänst, där specialistnivån fungerar som stöd till vårdcentralerna utifrån en 
konsultationsmodell.
Modellen som är framgångsrik bygger på närhetsprincip och kostnadseffektivitet 
samt ur flera perspektiv vad som är bäst för barn, unga och deras familjer.
Tjänstemän från SAMLA har varit på studiebesök i SIMBA och fann arbetssättet 
tilltalande. Skapande av liknade samverkansteam i SAMLA, som finns i SIMBA på 
första linjen förutsätter att en projektledare på 50 % anställs, till en kostnad av 450 
000 kr/år, under tre år och att Västra hälso- och sjukvårdsnämnden tillskjuter medel 
för anställning av barnpsykologer i primärvården.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 april 2018 lämnat följande yttrande:

Både politiker och tjänstemän inom SAMLA ser ett behov av att stärka första linjens 
förmåga att möta psykisk ohälsa hos barn och unga och skapa en modell där man 
arbetar integrerat mellan primärvården, socialtjänsten och elevhälsa. Som det är idag 
upplever alla berörda parter att det brister i samverkan kring målgruppen inom och 
över vårdgivargränserna.
Gemensam ledning och styrning är en förutsättning och framgångsfaktor. God 
synkronisering inom den offentliga sektorn kännetecknas av helhetssyn, kontinuitet, 
samverkan och ett hälsofrämjande förhållningssätt som syftar till att stärka individens 
hälsa och reducera framtida vård- och omsorgsbehov. Detta medför att 
gemensamma resurser nyttjas effektivt, samtidigt som barnen och ungdomarnas 
förutsättningar till en god uppväxt ökar.
Kommunledningskontoret anser att detta arbete ligger helt i linje med kommunens 
ambitioner att förebygga psykisk ohälsa hos barn och unga i Alingsås.
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Beslut

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunfullmäktige:

Kommunstyrelsen godkänner projekt ”Samverkan kring barns och ungas psykiska 
hälsa” inom SAMLA-området.

Paragrafen är justerad
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§ 76  2018.048 KS  

Fixartjänst – förändring i ålder hos målgrupp 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 6 september 2006, § 129 att 
en fixartjänst inrättas. Fixartjänsten vänder sig till alla kommunens medlemmar, 75 år 
och äldre samt till medlemmar med hemtjänst, 65 år och äldre.

Vård- och äldreomsorgsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 18 december 
2017, § 96 att hemställa till kommunfullmäktige att besluta om att kommunens 
fixartjänst vänder sig till äldre medlemmar i Alingsås kommun, och att uppdraget ska 
rymmas inom uppdragets budget.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 april 2018 lämnat följande yttrande:

Enligt kommunfullmäktiges beslut den 6 september 2006, § 129 är kommunens 
fixartjänst avgiftsfri och det behövs inget biståndsbeslut för att få stöd. Personen som 
får hjälp står dock för det material som behövs, exempelvis glödlampor. Fixaren kan 
hjälpa till med lättare uppgifter i hemmet som kräver att man klättrar upp på stege 
eller stol, bär eller lyfter tungt etc. I den mån Fixaren har tid, kan han/hon även hjälpa 
till på de särskilda boendena med liknande uppgifter, men även hjälpa personer som 
ska flytta in och inte har anhöriga som kan hjälpa dem. Fixaren utför inte uppgifter 
såsom trädgårdsarbete, snöskottning, plantering av balkong- och blomlådor, 
fönsterputs, städning, målning eller uppgifter som kräver
kunniga hantverkare.

Kommunens fixartjänst inrättades med stöd av lag om kommunal befogenhet att 
tillhandahålla servicetjänster åt äldre (2006:492). Denna lag har sedan ersatts med 
Lag om vissa kommunala befogenheter (2009:47).

Lagen (2009:47) anger att ”en kommun utan föregående individuell behovsprövning 
får tillhandahålla servicetjänster åt personer som fyllt 67 år. Med servicetjänster 
avses tjänster som är avsedda att förebygga skador, olycksfall eller ohälsa och som 
inte utgör personlig omvårdnad.”

Vård- och äldreomsorgsnämndens förslag till beslut innebär att kommunens 
fixartjänst ska vända sig till äldre medlemmar i Alingsås kommun. Vad som åsyftas 
med benämningen ”äldre medlemmar” framgår ej av beslutet.

Enligt Lag (2009:47) får kommunen utan föregående individuell behovsprövning 
erbjuda servicetjänster åt personer som fyllt 67 år. Såvida inte personen i fråga har 
fått beviljad hemtjänst är lägsta åldern därmed 67 år.
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Kommunledningskontoret gör bedömningen att ärendet bör återremitteras till vård- 
och äldreomsorgsnämnden i syfte att tydliggöra förslag till beslut kring vad som 
avses med ”äldre medlemmar i Alingsås kommun”. Nämnden bör även ta ställning till 
hur personer utan beslut om hemtjänst, men som är yngre än 67 år men äldre än 65 
år ska hanteras. Annars kvarstår problematiken att neka en person en insats trots att 
behov föreligger, förvisso inom ett kortare åldersspann.

Ekonomisk bedömning:
Vård- och äldreomsorgsnämnden gör bedömningen att föreslagen utökad målgrupp 
ryms inom befintlig budget.

Beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Ärendet återremitteras till vård- och äldreomsorgsnämnden i syfte att tydliggöra 
förslag till beslut kring vad som avses med ”äldre medlemmar i Alingsås kommun”.

Paragrafen är justerad
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§ 77  2017.615 KS  

Motion angående vårdhundar inom äldreomsorgen - Agneta Grange 
Petrusson (SD) 

Ärendebeskrivning
Agneta Grange Petrusson (SD) har till kommunfullmäktige den 27 september 2017, § 
208 lämnat en motion om vårdhundar inom äldreomsorgen.
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar:
Att kommunfullmäktige ger vård- och äldreomsorgsnämnden i uppdrag att utreda hur 
verksamheten med vårdhundar skall kunna inrättas inom den kommunala 
äldreomsorgen i Alingsås.
Att äldreomsorgen inför vårdhundar i sin verksamhet på försök.

Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.

Beslut

Arbetsutskottets beslut:
Ärendet remitteras till vård- och äldreomsorgsnämnden.
 
 

Expedieras till 
VÄN

Paragrafen är justerad
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§ 78  2017.739 KS  

Motion angående tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för kommunens 
integrationsinsatser - Staffan Albinsson (C) 

Ärendebeskrivning
Staffan Albinsson (C) har till kommunfullmäktige den 29 november 2017, § 243 
lämnat en motion om inrättande av en tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för 
kommunens integrationsinsatser.
Motionären yrkar att:

 en tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för Alingsås kommuns integrationsarbete 
inrättas

 arbetsgruppen ska återkomma med rapport och förslag till förbättringsåtgärder
 arbetsgruppen upphör vid utgången av augusti 2018
 kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram förslag till reglemente, inklusive arvodering, 

för den tillfälliga arbetsgruppen senast under januari 2018
 kommunstyrelsen ges i uppdrag att genom kommunledningskontoret bistå med 

tjänstemannastöd
 kommunfullmäktiges valberedning ges i uppdrag att återkomma med förslag till 

ledamöter och ersättare, tillika sammankallande och vice sammankallande
 finansiering av den tillfälliga arbetsgruppen beaktas i flerårsstrategi 2018-2020

Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:

Ärendet remitteras till socialnämnden och utbildningsnämnden.

Expedieras till 
SN, UN

Paragrafen är justerad
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§ 79  2018.187 KS  

Motion - säkrare kommun, klimathot - Boris Jernskiegg (SD) och Agneta 
Grange Petrusson (SD) 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD) och Agneta Grange Petrusson (SD) har till kommunfullmäktige 
den 28 mars 2018, § 64 lämnat en motion om klimathot mot kommunen där de 
framför att kommunen bör arbeta fram en handlingsplan för extremväder och utreda 
hur samhället kan göras tryggare.
Motionärerna yrkar att:
· Att klimathotet identifieras och att handlingsplaner upprättas därefter
· Att nybebyggelse säkras och planeras utifrån framtida väderhot
· Att renhållningsverk och vattenförsörjning säkras mot vädrets makter
· Att räddningstjänsten får de resurser som krävs vid extremväder
· Att infrastrukturen planeras så att hänsyn tas till översvämningsrisker
· Att energiförsörjningen säkerställs vid extremväder

Kommunfullmäktige beslutade att lämnar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.

Beslut

Arbetsutskottets beslut:

Ärendet remitteras till miljöskyddsnämnden, samhällsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden.

Expedieras till 
MN, SBN, TN

Paragrafen är justerad
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§ 80  2018.188 KS  

Motion - säkrare kommun, terrorhot - Boris Jernskiegg (SD) och Agneta 
Grange Petrusson (SD) 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD) och Agneta Grange Petrusson (SD) har till kommunfullmäktige 
den 28 mars 2018, § 65 lämnat en motion om terrorhot mot kommunen där de 
framför att kommunen snarast bör undersöka hur och var åtgärder skall sättas in.
Motionärerna yrkar att:
· Att kommunen tillsätter en säkerhetsansvarig med lämplig utbildning/bakgrund
· Att kommunen säkerställer att ingen lastbil kan meja ner folk på Kungsgatan, 
genom lämpliga hinder
· Att kommunen tar ett helhetsgrepp i säkerhetsfrågan och identifierar svagheter i 
samhällsstrukturen såsom vattentillgång, järnväg, infrastruktur och  
    övriga hot vid yttre angrepp. En så kallad riskanalys
· Att kommunens personal, på alla nivåer, ges lämplig utbildning i riskhantering

Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.
 

Beslut

Arbetsutskottets beslut:

Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.
 

Expedieras till 
Klk

Paragrafen är justerad
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§ 81  2018.189 KS  

Motion - säkrare kommun, kameraövervakning -  Boris Jernskiegg (SD) 
och Agneta Grange Petrusson (SD) 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD) och Agneta Grange Petrusson (SD) har till kommunfullmäktige 
den 28 mars 2018, § 66 lämnat en motion om kameraövervakning för en säkrare 
kommun.
Motionärerna yrkar att kommunen utreder och arbetar med:
· Att identifiera var kameraövervakning bör ske, i stadskärnorna, i parker, på torg 
och/eller i bostadsområden
· Att tillstånd sökes till denna övervakning
· Att med säkerhetsbranschen och polis säkerställa en professionell hantering av 
insamlat material och en lämplig övervakningscentral
· Att tydligt nå ut till allmänheten med trygghetsarbetet och dess konsekvenser
 
Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.
 

Beslut

Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk

Paragrafen är justerad
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§ 82  2018.214 KS  

Motion om kunskap i ett globaliserat informationssamhälle - Ulf 
Carmesund (S) och Leif Hansson (S) 

Ärendebeskrivning
 
Ulf Carmesund (S) och Leif Hansson (S) har till kommunfullmäktige den 28 mars 
2018, § 67 lämnat en motion om kunskap i ett globaliserat informationssamhälle.
I motionen föreslår motionärerna att kommunfullmäktige ger barn- och 
ungdomsnämnden och utbildningsnämnden i uppdrag att var för sig och med
samordning undersöka vilka resurser och vilka arbetsformer som krävs för:
· att minst 95 % elever i Alingsås, grundskola och gymnasium, ska lämna sina 
respektive utbildningar med kunskaper och betyg som gör det möjligt att gå vidare i 
livet
· att medelbetygen i varje utbildning stadigt ska öka
· att Alingsås ska vara en av rikets 5 bästa kommuner för skola och utbildning
· att skolan ska uppfylla sitt kompensatoriska uppdrag
· att nämnderna uppdras att presentera sina förslag under första halvåret 2019

Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.
 
 

Beslut

Arbetsutskottets beslut:

Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk

Paragrafen är justerad
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